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DEN UČITELŮ – 28.3.2023 
Dnes převzaly paní učitelky Dana Dudáková a Zdenka Kaksová ocenění z rukou hejtmana KK za jejich 

dlouhodobý přínos školství. Děkujeme a gratulujeme!! 
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Magický Senegal nebo zasněžené Vary? 
Projekt Planeta Země 3000 a procházka městem 

 

 

Dne 21. 2. 2023 jsem se stal součástí exkurze Planeta Země 3000.   
Exkurze se konala v Karlových Varech v hotelu Thermal a tématem byla 

dvouměsíční cesta skupiny čtyř lidí do Senegalu.  
Občas si neuvědomujeme, jak příjemný náš život v Evropě vůbec je. Sice 

máme své problémy ve formě inflace, ceny energií, války na Ukrajině, 

atd., ale přesto se tu máme dobře. Většina z nás má dost všeho, co 

potřebujeme. Máme doma teplo, máme dost jídla, jídlo odpovídá 

hygienickým standardům 21. století, máme stabilní elektrický proud, 

zkrátka to tady není žádná katastrofa. Z toho důvodu, když se podíváme 

na zemi jako Senegal, připadáme si, jako kdybychom nahlíželi do úplně 

jiného světa. Na první pohled hlavní město Dakar vypadá jako kterékoliv 

jiné. Nicméně pravdou je, že podobně jako v ostatních rozvojových 

zemích, se tu lidi oproti nám nemají zas tak dobře. Je tu chudoba na 

úrovni nesrovnatelné s tou, kterou lze vidět u nás. Většina dětí musí jít 

pracovat, aby podpořila své rodiny. Někteří lidé dokonce musí pracovat 

v nelegálních zlatých dolech, kde vykopou tolik zlata, kolik jen mohou a 

pak – neznajíce jeho cenu – ho prodají za velice nízkou částku. Zlato si 

koupí velké korporace a na jeho prodeji vydělají tolik peněz, že 

by dokázaly zajistit budoucnost všem lidem pracujícím v dolu. Nicméně 

lidé pořád pracují v odporných podmínkách, jen aby mohli přežít. Běžně 

prodávají zlato, ale sotva mají na to, aby se uživili. Co se týče jídla - v 

Evropské unii by neprošlo žádnou inspekcí. Ačkoli jsem teď mluvil dost 

o tom, jak bídně se tam často žije, Senegal je právě typ země, která mě 

zajímá nejvíc. Jak už jsem zmínil, dívat se na tuto zemi je jako dívat se 

do jiného světa. Jde o způsob života, kulturu, o společnost nám tak 

odlišnou, že drtivá většina z nás by si to nemohla v životě představit. 

Senegalští lidé toho musí překonat dost, aby se mohli mít dobře, a 

navzdory tomu jsou vůči sobě i cizincům kolikrát zdvořilejší, než lidé v 

Evropě. Je to ještě větší zázrak, než si na první pohled myslíme, jelikož 

je země rozdělena na křesťany a muslimy. Povedlo se zde to, co málokde 

– nehledí na své rozdíly, vnímají se jen a pouze jako lidé.  
Senegal je země, která před sebou má dlouhou cestu k dokonalosti. 

Nicméně je to země plná krásy, jak společenské, tak i té přírodní. Není to 

země, kde bych asi byl rád – už jenom kvůli tomu jídlu, jsem hodně 

vybíravý a tam bych si asi úplně nevybral – přesto ale nemohu 

neobdivovat její lid, její kulturu, a zemi samotnou.  

 

Daniel John Smith 2.Z  
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V úterý jsme se se školou vydali do malého sálu v hotelu Thermal na projekci 

jednoho ze série dokumentárních cestopisných filmů, konkrétně na film 

Magický Senegal.  
Senegal je Africký stát na pobřeží Atlantského oceánu. Hlavním městem 

Senegalu je světoznámý Dakar, a to hlavně kvůli závodu Rallye Paříž-Dakar.  
Úředními jazyky jsou domorodá wolofština, ale také francouzština, protože jako 

mnoho afrických států byl i Senegal francouzskou kolonií. Z ostrova Goreé byli 

prodáváni Afričané převážně americkým otrokářům. V roce 1958 se Senegal 

osvobodil z francouzských rukou a 4. duben se stal dnem Senegalské 

nezávislosti. K této události byl v Dakaru v roce 2010 představen monument 

Zrození Afriky.  
Dnes už je otroctví zrušeno, ale v Senegalu něco podobného přetrvává. Ilegální 

zlaté doly, kde pracují celé rodiny – ženy i děti. Sice dostávají zaplaceno a 

nejsou drženi násilím, ale přesto žijí ve špatných podmínkách, za málo peněz, 

bez jídla a pití.  
Senegal se dělí na 2 části – část na Sahelu (přechodová polopoušť mezi Saharou 

a tropickými pralesy, stepi a savanami) a část lesů a savan. Kvůli rozšiřování 

pouště Sahara se některé státy Afriky v čele se Senegalem rozhodly pro projekt 

Velká zelená zeď – sází stromy na hranici Sahary, aby rozšiřování potlačili.  
V Senegalu jsou 3 nejrozšířenější náboženství – islám, křesťanství a animismus 

(víra v prastaré duchy a duchovní bytosti). Všichni lidé žijí pospolu, bez 

žádného rozdělování kvůli víře, dokonce mají i společné hřbitovy.  
Ve volném čase Senegalci nejraději poslouchají nebo tvoří hudbu. V dokumentu 

jsme viděli tvorbu jednoho z tradičních afrických bubnů djembe a následné 

bubnování.  

Další oblíbenou aktivitou je sport. Národním sportem Senegalu je wrestling.  
Také jsme se dostali do národního parku Niokolo-Koba, kde jsme mohli vidět 

například národní strom baobab, antilopu derbyho nebo kapustňáky 

senegalské.  

  
Po skončení promítání jsme se přesunuli do lázeňského centra města. Začali 

jsme u Zámecké (nebo také Kamenné) Kolonády a od ní po schodech k 

památnému sloupu vévodů z Cambridge. Další zastávkou byl Morový sloup 

Nejsvětější Trojice u Vřídla. Slouží jako připomínka, že se městu vyhnula 

morová epidemie. Vřídlo bylo zavřené, a tak jsme se místo oplatky přesunuli ke 

kostelu Sv. Máří Magdalény a kolem něj po schodech za hotelem Jean de Carro 

k soše kočky sedící zády k městu. Tu nechal postavit baron August von Lützow 

a následně otočit na protest k nedůstojné soše Karla IV. ve vedlejším parku. 

Socha je totiž neproporční ke sloupu, na kterém Karel IV. stojí. Odtud naše 

stopy vedly do Ondřejské ulice a následně ke kostelu Sv. Ondřeje a na 

Ondřejský hřbitov, kde jsou pohřbeny dvě významné osobnosti – David Becher 

– muž stojící za založením likérky Becherovka a také Franz Xaver Wolfgang 

Mozart – syn hudebního skladatele W. A. Mozarta. Odtud už jsme se vrátili k 

Thermalu a den byl u konce.  
 

Adam Payer 2.A  
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Ukrajina žádá změny v dohodě o vývozu produktů na Černém moři 
Ukrajina se chystá znovu projednat podmínky černomořské obilné iniciativy, dohody s válčícím Ruskem uzavřené loni v červenci, která Kyjevu umožňuje 

vyvážet obilí ze tří černomořských přístavů. Současná dohoda, která má být každé tři měsíce obnovována, vyprší 18. března. Ukrajinští představitelé dali 

jasně najevo, že se pokusí vyjednat prodloužení smlouvy o dodávkách obilí o jeden rok, místo aby se o ní muselo každé tři měsíce znovu jednat, a vládní 

představitelé mají rovněž zájem na tom, aby byly do dohody o dodávkách zahrnuty další přístavy včetně Mykolajivu a také další komodity, jako je ocel. 

 

Ukrajina bude rovněž usilovat o zvýšení počtu inspekčních týmů v tureckých vodách, aby se odstranily fronty lodí, které se tento měsíc značně zvětšily, 

což brzdí objem vývozu. Zpoždění při inspekcích lodí směřujících na Ukrajinu a z ní jsou předmětem sporů mezi Ruskem a Ukrajinou. Ukrajina zvažuje, 

že v zájmu snížení zpoždění inspekcí zvýší minimální velikost lodí přepravujících obilí z 15 000 na 25 000 dwt. 

 

Podle nových údajů BIMCO se ukrajinský vývoz sypkých materiálů během prvního roku války s Ruskem propadl o 77,8 %. Před válkou přicházela z 

Ukrajiny více než desetina světových dodávek pšenice a kukuřice. 

 
Umělá inteligence může nahradit i intelektuální práci 

ChatGPT software je volně dostupný od konce minulého roku. Mnoho lidí to vyzkoušelo a výsledek je více či méně 

ohromující. Chatbot je schopen psát solidní a gramaticky rozumné texty. I když stylově rozhodně nejde o lahůdku a 

obsahově je třeba s ní zacházet opatrně, stále lze tušit, jak se svět práce v budoucnu zásadně změní. Už to není jen o 

nahrazení fyzické lidské činnosti roboty. Intelektuální práce bude také stále více podporována nebo dokonce 

nahrazena strojovou inteligencí. Pokrok umělé inteligence je nyní zřejmý téměř každému. Ale umělá inteligence se 

používá ve více a více oblastech již mnoho let. Stává se součástí programů, aplikací, platforem a webových služeb – 

ne vždy je to hned patrné. Digitální automatizace, která zahrnuje všechny oblasti společnosti a ekonomiky, je v plném 

proudu; je to mnohem víc než jen další krok v průmyslové revoluci.  

AI se stala nepostradatelnou v mnoha oblastech ekonomiky. Řízení dodavatelského řetězce je jednou z oblastí s 

obrovským aplikačním potenciálem. Například zprávy o dodavatelských řetězcích, které jsou generovány pomocí 

automatizovaných procesů, by se v blízké budoucnosti mohly stát stále důležitějšími. Zde by mohla být použita 

technologie, kterou pro automatizovanou komunikaci vyvinula Open AI. 

Podle odborníků je ChatGPT v současnosti stále 

málo relevantní, například pro identifikaci 

slabých míst v dodavatelských řetězcích, 

protože neobsahuje žádné informace v reálném 

čase. Očekává se však, že se to v průběhu tohoto 

roku s dalším vývojem softwaru pro chat 

změní. Zprávy dodavatelského řetězce by pak 

mohly obsahovat krátkodobé aktualizované 

informace nebo informace v reálném 

čase. Chatovací systém založený na umělé 

inteligenci by tak mohl včas upozornit na slabá 

místa a nebezpečí a vyhnout se poruchám či 

dokonce selháním. 

Další myslitelnou oblastí použití jsou 

dokumentační požadavky firem. Psaní zpráv – 

ať už se jedná o zprávy o udržitelnosti, 

podnikání nebo o bezpečnosti a ochraně zdraví 

při práci – je v mnoha případech pro umělou inteligenci docela dostupné, a to jak z hlediska stylu, tak 

obsahu. Předpokladem samozřejmě je, že jsou k tomu k dispozici platná data. Zpráva pak napsaná softwarem bude 

pravděpodobně muset být zkorigována a opravena lidmi. Ale v určitém okamžiku bude i toto úsilí 

zpochybněno. Protože AI se také učí. 

P.S. Až se bude psát rok 2006 ... až za nás budou stroje přemýšlet... a co lidi, mají pak co ž(..)t? 
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Statistika pro naše přátele v sektoru dry bulk, a i pro makroekonomy 

 
Jak jsme zdůrazňovali v našich týdenních zprávách o objemech dry bulk, Čína konečně avizuje, že se její produkce oceli a spalování tepelného uhlí vrátilo 

zpět k meziročnímu růstu. Předtím výroba oceli a spalování energetického uhlí nezaznamenaly meziroční růst od poloviny prosince. 

Jak jsme také zdůrazňovali v našich týdenních zprávách o Číně, v mnoha čínských spotřebitelských sektorech přetrvávají významné problémy. V současnosti 

jsou to právě průmyslové sektory, kde došlo v Číně k novým povzbudivým změnám, a pro trh přepravy suchých volně ložených materiálů to je užitečné pro 

spotový trh. 

Čínský trh s bydlením zůstává dlouhodobým strukturálním problémem, protože rok 2022 skončil s největším množstvím dostupné podlahové plochy pro 

bydlení v Číně od roku 2017. V Čínské statistice také zůstává znepokojivým, že spotřebitelé ve skutečnosti nekupují více zboží. Místo toho prostě platí 

více. Jak jsme zkoumali v našich týdenních zprávách o Číně, všechny čtyři poslední měsíce dostupných údajů ukázaly, že inflace v Číně převyšuje růst 

maloobchodních tržeb. Zvláště znepokojivé pak je, že tato spotřebitelská nouze začala v září, což bylo mnohem dříve, než začala nejnovější čínská vlna 

koronaviru. Prozkoumali jsme také data z několika dalších ekonomik a musíme poznamenat, že podobnou slabost zažívá mnoho z nich, ne-li celý svět. 

Spotřebitelé nakupující méně zboží nejsou problémem pouze v Číně. Vyskytuje se po celém světě. Maloobchodní výdaje jsou společným datovým bodem 

vydávaným vládami, který ukazuje, zda výdaje jejích občanů rostou nebo klesají. Měří se však v národní měně, nikoli ve zboží, a může jednoduše růst, 

pokud roste inflace = není obvykle očištěno o inflaci. Abychom získali přesnější představu o tom, jak se spotřebitelům skutečně daří, je mnohem užitečnější 

porovnat růst maloobchodních tržeb s inflací. Pokud maloobchodní tržby rostou méně než inflace, spotřebitelé ve skutečnosti kupují méně zboží. Když 

spotřebitelé kupují méně zboží, je to známka značné ekonomické tísně. Naneštěstí pro globální ekonomiku je svět promořen takovou slabostí a v posledních 

měsících se tento problém prohlubuje. V Brazílii, Mexiku a Rusku loni inflace každý měsíc převyšovala růst maloobchodních tržeb. V Jižní Koreji tato nová 

tíživá realita začala v únoru, v Evropské unii začala v březnu, ve Spojených státech začala v říjnu a v Japonsku v listopadu; občané ve všech těchto zemích 

po celém světě nenakupují více zboží, jen platí víc. 

V globální ekonomice také zůstává důvodem k obavám, že výroba oceli mimo Čínu nadále meziročně klesá. Těžba surové oceli mimo Čínu dosáhla minulý 

měsíc celkem 65,8 milionu tun, což je meziročně o 7,5 milionu tun méně (-10 %); navíc těžba surové oceli mimo Čínu nyní meziročně klesala po dobu 

jedenácti měsíců v řadě. Celkově se stále diskutuje o tom, zda se globální ekonomika nenachází v recesi. Pokud výroba oceli nadále meziročně klesala a 

skutečné nákupy maloobchodního zboží byly rovněž v poklesu, pak ano, globální ekonomika je velmi pravděpodobně v recesi. Bez ohledu na to, jaký výraz 

si člověk zvolí za použití slabých stránek, bylo oslabení, které lze vidět v globální ekonomice, faktorem za nedávnými potížemi na trhu se suchým volně 

loženým zbožím. Čína však alespoň konečně vykazuje výrazné zlepšení v různých průmyslových odvětvích. 
 

 

 

Amazon poprvé zavře logistické centrum v Německu 

 
Online gigant Amazon poprvé oznámil uzavření velkého 

logistického centra v Německu. Americká skupina chce uzavřít 

logistické centrum v Brieselangu u Berlína, jak včera na 

požádání potvrdil mluvčí společnosti. Totéž bylo sděleno 

dělníkům. Předtím o tom informoval výzkumný tým Correctiv. 

Byla zahájena příslušná jednání a jednání o uzavření závodu s 

místní radou zaměstnanců. Současně Amazon oznámil, že v 

Německu otevře dvě nová logistická centra, "u kterých se 

očekává, že v příštích třech letech vytvoří přibližně 2 000 

atraktivních nových pracovních míst." Se zaměstnanci v 

Brieselaangu je třeba prozkoumat možnosti přesunu do jiných 

lokalit Amazonu v Německu. Berlín-Braniborsko zůstává pro 

Amazon důležitým regionem, ve kterém budou pokračovat 

investice. 

Logistické centrum Brieselang bylo otevřeno v roce 2013. Je 

zde zaměstnáno kolem 600 lidí. Důvodem uzavření je "relativně 

stará budova", kterou se nepodařilo modernizovat. Tato budova nenabízí žádnou možnost dalšího rozvoje. 

Na začátku roku Amazon oznámil zrušení více než 18 000 pracovních míst po celém světě. Jedná se o největší snížení počtu zaměstnanců v historii americké 

internetové skupiny, která byla založena v roce 1994. Amazon nedávno zaměstnával přibližně 1,5 milionu lidí, většinu z nich v doručovací a skladovací 

infrastruktuře. 

Americká skupina již v listopadu začala snižovat počet pracovních míst ve větším měřítku. Dříve Amazon najal řadu zaměstnanců kvůli boomu objednávek 

během pandemie. Při zpětném pohledu se to ukázalo jako přehnané. Vlna propouštění by měla zpočátku ovlivnit ztrátové manipulace kolem chytrých 

reproduktorů Echo a programu hlasového asistenta Alexa. Snižování počtu pracovních míst se však týká i dalších odvětví. 

Amazon dosud provozuje v Německu 20 logistických poboček. Jen v německé logistické síti je zaměstnáno "výrazně více než 20 000" stálých zaměstnanců. 
 

 

 

 

 
 
ZDROJ OBRÁZKU: https://techcrunch.com/2021/10/21/amazon-rolls-out-in-store-pickup-for-products-ordered-from-local-

retailers/?guccounter=1&guce_referrer=aHR0cHM6Ly93d3cuZ29vZ2xlLmNvbS8&guce_referrer_sig=AQAAAJllixYhxkd898_1oCqTrtEHfJbFBjsi4NYLVRyLUAfQm2BEvW6i9cL_2og5WC7Kwa8xb7KQ4p_axlCJ5btAUW27JcWAK9c0mvjCoSEub8L6DoYRJNJCu2yGzKRmCGmNSXMRz3z53P5pZ6

GERV6FblLTLJT4qSknnx2fxPzcTF-_ 
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 Na ruské kontejnerové linky proudí nová kapacita a prosperuje 

 
Zatímco o tom, jak se změnilo obchodování s ropou, plynem, uhlím a obilím za rok od ruské invaze na Ukrajinu, toho bylo napsáno mnoho, na kontejnerový 

sektor se toho dostalo jen málo. Během týdnů poté, co ve východní Evropě zazněly první výstřely, většina globálních liniových rejdařů oznámila, že se 

stahují z ruského trhu, s výraznou výjimkou, společností Mediterranean Shipping Co (MSC) se sídlem ve Švýcarsku, největší kontejnerovou linkou na světě, 

která vydělala jmění ze zvýšených sazeb v největší zemi světa i mimo ni. 

Data z Linerlytica ukazují silnou pokračující přítomnost MSC v Rusku a také vznik spousty nových kapacit od místních hráčů. „Sazby za přepravu do Ruska 

zůstávají výrazně zvýšené a do ruského obchodu nadále proudí nová kapacita, přičemž nejnovější nováčci Safetrans, Torgmoll/New New, Reel Shipping a 

OVP Shipping přidávají lodě do obchodu, jelikož kongesce na ruských vstupních bodech na Dálném východě ve Vladivostoku a Vostočnyj vyvolala 

poptávku po nových službách z Asie do Černého moře a Baltské brány, tedy Novorossijsku a Petrohradu,“ uvedli analytici společnosti Linerlyica ve své 

nejnovější týdenní zprávě. Safetrans, přidružená společnost Transfaru, je poslední, kdo se zapojil do akce, protože kapacita stažená z transpacifické trasy je 

přesměrována na ruské obchody. Společnost MSC si zachovává značnou přítomnost v ruských obchodech s provozem feederů do všech tří ruských přístavů, 

přičemž společnost Linerlytica popisuje ruskou nákladní scénu jako „prosperující“. 

 
 

EK schválila německou slevu z ceny trakční 

elektřiny 

 
Spolková vláda může do konce letošního roku odškodnit železniční společnosti, které 

používají elektrické lokomotivy, částkou 1,1 miliardy eur za prudký nárůst nákladů na 

trakční proud. Evropská komise nyní schválila odpovídající nařízení zákona o brzdění 

ceny elektřiny poté, co jej přezkoumala podle zákona o hospodářské soutěži. Podporu 

mohou využít poskytovatelé železniční nákladní a osobní dopravy. Dotační program se 

vztahuje na elektřinu spotřebovanou v období od 1. ledna do 31. prosince 2023. 

Rozhodnutí Komise „umožní Německu podporovat elektrický pohon, který je šetrnější 

k životnímu prostředí než dieselová vozidla. Pomůže Německu dosáhnout jeho cílů Evropské zelené dohody a zároveň snížit zátěž dopravních společností 

v důsledku rostoucích nákladů na elektřinu ve prospěch cestujících a zákazníků nákladní dopravy,“ vysvětlila rozhodnutí komisařka EU pro hospodářskou 

soutěž Margrethe Vestagerová. 

Komise rozhodla, že hospodářská soutěž a obchod v EU nejsou nepatřičně narušeny německým programem pomoci. Podpora je dobrá pro životní prostředí, 

je „nutná a vhodná“ k přesunu většího množství dopravy ze silnice na železnici navzdory vysokým cenám elektřiny a je „přiměřená“, protože je v rámci 

pokynů EU o státní podpoře železnice. Omezuje se „na snížení konkurenčních nevýhod, kterým je elektricky provozovaná železniční doprava vystavena ve 

srovnání se silniční dopravou“. 

Podpora přichází ve formě měsíčních snížených účtů za elektřinu pro provozovatele železniční nákladní a osobní železniční dopravy. Dodavatelé elektřiny 

si pak nechávají rabat proplatit německým státem. 

 
 

V tomto roce bude muset Maersk dokázat, že nová strategie funguje 

 
Uplynulý fiskální rok byl nejúspěšnějším v téměř 120leté historii Maersk. Také nebo navzdory nové integrátorské strategii. Dánové nepřinesli maximální 

výši spotových výdělků jako mnoho konkurentů lodních společností. Zároveň však díky vysokým sazbám a odpovídajícímu silnému finančnímu základu 

byla divize logistiky četnými akvizicemi výrazně posílena – a tím již vydělala značné peníze. 

Rok 2022 je však historií. V aktuálním roce musí nyní vedení Maersk prokázat, že integrátorský přístup se osvědčí i na dopravním trhu, který výrazně 

ochladl. Protivítr přichází z několika směrů. Zákazníci budou opět věnovat více pozornosti ceně a budou ochotnější přejít. Výsledek: Podle prognózy 

společnosti se v nejhorším případě skupinový EBIT sníží na méně než desetinu loňského provozního zisku. 

Maersk doufá, že bude moci čelit příliš rychlému propadu s pomocí svých 

200 nejvýznamnějších zákazníků po celém světě. Pro ně je primárně 

určen integrátorský přístup. Podle Maersku tyto globální účty chtějí, aby 

jejich dodavatelské řetězce byly řízeny z jednoho zdroje a měly by tvořit 

alespoň polovinu budoucího růstu například v logistice. A měly by být 

také velmi důležité pro vysoký podíl smluv v námořní přepravě – až 70 

procent. To by mělo přinést stabilní výnosy i na klesajícím trhu. 

Dá se ale říci, že 200 zákazníků může být i rizikem. Protože toto číslo 

není příliš vysoké s ohledem na obrat, který v budoucnu pravděpodobně 

přesáhne 50 miliard amerických dolarů, a na organizaci s více než 110 

000 zaměstnanci. Mluvit o koncentraci rizika by bylo přehnané. Ale 

nelze odmítnout ani určitou závislost. Maersk navíc razí nové 

cesty. Firma nebude ani čistým dopravcem, ani klasickým logistikem – 

ne růst těžkým nebo lehkým aktivem, ale správným aktivem, říkají. To 

zní dobře, ale nutkání využívat aktiva zůstává a zároveň příslib, že vždy dokáže zákazníkovi dodat to správné řešení. V roce 2023 bude nová strategie 

podrobena zkoušce. 
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Polsko uzavřelo poslední hraniční přechod pro kamiony do Běloruska 
 

Na východní vnější hranici EU mezi Polskem a Běloruskem se nadále vyostřuje spor o uzavření hranic 

pro nákladní dopravu. Polský ministr vnitra Mariusz Kaminski ve Varšavě oznámil, že poslední hraniční 

přechod pro kamiony z Běloruska bude od úterního večera uzavřen. Informovala o tom v pondělí tisková 

agentura PAP. 

Na pozadí sporu je odsouzení novináře Andrzeje Poczobuta, zástupce polské menšiny v Bělorusku, k 

osmi letům vězení. Polsko pak v polovině února uzavřelo hraniční přechod Bobrowniki. Nová uzavírka 

se týká přechodu Kukuryki-Koroszczyn. Jediný hraniční přechod pro osobní dopravu v Terespol-Brestu 

zůstává otevřený. 

Vztahy mezi Polskem a Běloruskem jsou také napjaté, protože autoritářský vládce Alexandr Lukašenko 

podporuje ruskou invazi na Ukrajinu v Minsku. Lukašenko také povzbuzuje uprchlíky, aby se pokusili 

nelegálně vstoupit do Polska přes jeho zemi a tím i do EU.  
 

 

 

Vykolejené vlaky v USA 

  
V posledních 21 dnech došlo k 

vykolejení až u čtyř vlaků na území 

USA. První ze čtyř vlaků vykolejil 

v Ohiu, díky čemuž došlo k úniku 

nebezpečných látek do ovzduší.  

Po necelých dvou týdnech došlo k 

vykolejení dalšího vlaku v 

Montgomery Country ve státě 

Texas. Důvodem vykolejení vlaku 

bylo, že vlak srazil muže s 

osmikolkou a tlačil ho před sebou 

více než půl míle, kvůli tomu došlo 

k vykolejení až 15 vagónů. Ihned 

po střetu byly na místo vyslány 

záchranné složky, které ovšem 

musely přijet se speciálními ochrannými obleky, jelikož vlak převážel velmi nebezpečný materiál. Železniční 

společnost nehlásila žádné újmy na vykolejených vozidlech.  

Ve stejný den došlo v USA i ke třetímu vykolejení vlaku. Stalo se to přibližně okolo 16:00 v Enoree v Jižní Karolíně. 

Krátce po incidentu na místo vyjely záchranné složky a na místo i dorazil provozovatel železnice, společnost CSX 

Transportation. Železniční společnost ihned začala s vyšetřováním, aby našla možnou příčinu, která stála za 

vykolejením vlaku. O tomto informovala stanice Fox Carolina, která se po dobu vyšetřování nacházela na místě.  

Dalším dnem, kdy došlo k vykolejení vlaku, byl 3.únor. Téhož dne došlo k vykolejení vlaku, který převážel 121 

vagónů z čehož 50 jich vykolejilo. Ihned poté, co vlak vykolejil, jako by toho bylo málo, začaly vykolejené vagóny 

hořet. K tomuto incidentu došlo poblíž Východní Palestiny. Z celkového počtu převážených vagonů bylo 20 vagónů 

označeno za ty, které převážely nebezpečné látky, z čehož 14 z nich mělo převážet vinylchlorid. Aby nedošlo k 

výbuchům u těchto vagonů, bylo zahájeno takzvané řízené spalování. Guvernér Ohia Mikea DeWinea a guvernér 

Joshe Shapira zkoumali vzorky ovzduší, které odebrali v daném regionu; byly bezpečné a měly údaje, které byly pod 

hranicí znepokojení. Jenže spousta místních obyvatel těmto vzorkům nevěří, jelikož mělo údajně dojít k úmrtí a 

onemocnění zvířat v této oblasti. Majitel mléčné farmy z Velké Palestiny prohlásil, že u něj došlo k úmrtí všech 

slepic.  

Matěj Fáč 1.Z  
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PROJEKTOVÝ TÝDEN A GMW 2023 u nás na škole 
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SETKÁNÍ EKOŠKOL V KARLOVARSKÉM KRAJI  
 

Dne 21.03.2023 se zástupkyně školního ekotýmu zúčastnili setkání 

ekoškol Karlovarského kraje. Hostící školou byla 6. Základní škola 

Cheb, která nás uvítala v prostorech základní školy a nabídla nám 

široký program stručně představující činnosti školního ekotýmu této 

základní školy. Ze začátku jsme sledovali prezentaci o řízení ekotýmu 

na této škole. V rámci prezentace nám škola ukázala projekty, do 

kterých se jako ekoškola zapojuje a některé pro nás byly velkým 

přínosem a velkou inspirací do budoucna. V druhé polovině programu 

nás čekala prohlídka školy, kterou nás provázeli jednotliví zástupci 

školního ekotýmu. V rámci prohlídky nám ukazovali učebny a pro 

žáky vytvořené „ekohry“, které byly umístěné po chodbách školy.  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Prohlídka dále pokračovala ve venkovních prostorech školy. Ekotým 

nám ukázal prostory využívané k výuce tělesné výchovy. Před školou 

jsme si udělali hromadnou vzpomínkovou fotografii. Po prohlídce 

jsme dostali pracovní listy, na kterých jsme vyplňovali úkoly spojené 

s eko aktivitami. Po vyplnění pracovních listů proběhlo vyhlášení 

vítěze, který splnil všechny úkoly na pracovním listě. Po vyhlášení 

výsledků proběhlo rozloučení a ukončení akce. Celá akce byla pro 

zástupkyně školního ekotýmu velmi přínosná. Nasbírali jsme spousty 

nových informací a námětů k realizaci budoucích projektů, které by 

dále rozšířily ekologii na naší škole. 

                             Patricie Wirkner, Adéla Motyčková, 3. A 
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,,50 let je dlouhá doba, ale jsem za to ráda!“ 
 

ROZHOVOR S PANÍ UČITELKOU DUDÁKOVOU 
 

 
1. Gratuluji Vám k získání ceny za 50 let ve školství! 50 let je dlouhá doba, a proto mě zajímá, jaké myšlenky vám prolétly hlavou, když jste dostala tuto krásnou 

cenu?   
 

“Ze začátku jsem vůbec nevěděla, jestli do toho vůbec jít, protože tyto akce vůbec nemám ráda, ale pak když jsem se zamyslela a spočítala všechny ty roky, 

přesně tak, jak to pan ředitel i prezentoval, tak jsem nakonec brala, že opravdu tu praxi 

mám a jsem na to i pyšná. Akce byla moc hezká a velmi se povedla.”  

 
 

2. Uvědomujete si vůbec, že takhle dlouho učíte?  
 

“Popravdě ani ne. Těch posledních 10 let neskutečně rychle uteklo, ale beru to tak, že v 

pravou chvíli se má skončit. Zkusila jsem si pracovat přes ten důchod, myslím si, že ta 

naše profese se dá do těch 65 let zvládnout. Budu ráda, že jsem to všechno zvládla a budu 

školu opouštět s hlavou zdviženou a budu na žáky vzpomínat velmi ráda.”  
 

3. Kdybyste porovnala učení dříve a teď, usnadnilo se nebo naopak?  
 

“Určitě to je úplně někde jinde. Generace je jiná, dříve jsme byli více zaměřeni na tu 

poštu a učilo se více do hloubky a byla větší praxe. Sama cítím, že tu dnešní generaci ta 

pošta už nebaví a není to to co bývalo. Nebudu říkat, že tyto jiné metody jsou špatné, ale 

ta kvalita těchto znalostí je nižší, než jsme požadovali dříve.”  

 

4. Jak jste se dostala k učení? Chtěla jste být vždy učitelkou nebo se to prostě jen stalo?  
 

“Tak to vůbec ne, protože já jsem měla poštovní školu a na poště jsem i pracovala a 

poté jsem byla oslovena, protože škola tady zrovna začínala a kolegyně tady mě oslovili, 

a tak jsem sem nastoupila. Bylo to celkem složité, protože vše co jsem potřebovala 

dostudovat jsem dělala večerně nebo dálkově, takže pedagogické zkušenosti mě 

nenaučila škola, ale ten reálný život.”  
 

5. Jste ráda, že jste začala učit? Proč ano, proč ne?  
 

“Začínala jsem jako mistrová odborného výcviku a poté jsem dělala vrchní mistrovou, tuto práci jsem uměla a bavilo mě to. Po nástupu sem na školu jsem 

schopná porovnat ten rozdíl mezi praktickým a teoretickým učením a musím říct, že všechno má svoje, ale praxe je taková moje větší parketa. Jsem ráda a 

nelituji toho.”  
 

6. Kdybyste si mohla vybrat znovu, jakou jinou profesi byste si vybrala?  
 

“Určitě ne! Školství je pro mě stále srdcovka a asi bych neměnila. Nikdy.”  

 

7. Myslela jste si, že vám toto povolání vydrží takhle dlouho?  
 

“Na to asi úplně nedokážu odpovědět, ale nikdy jsem toho nelitovala. Mám kolem sebe přátelé a poslouchám ty strasti v jejich práci, tak pracovat ve školství a 

dělat s mladými lidmi mě strašně dobíjí tím, že někde je něco ne moc příjemného, tak se podívám na ty rozzářené oči těch žáků a vidím ty jejich růžové brýle, 

tak si sice řeknu, že to tak v reálném životě není, ale dobíjí mě to a dělá mi to docela dobře.” 

  

8. Co vás na učení baví nejvíce? Co naopak nejméně?  
 

“Nejvíce mě baví, že můžu předávat znalosti a zkušenosti mladé generaci a samozřejmě cítím, že s přibývajícím věkem je tam odstup, ale pořád věřím, že 

většina těch žáků si ty zkušenosti ode mě převezme, a to mě dobíjí. Jsou samozřejmě látky, které mě baví učit, protože je můžu propojit s praxí a pak jsou 

látky a plno novinek, které se musím naučit i já. U odborných předmětů jsou neustále nějaké novinky, takže ten učitel se nezastaví. Jednoduše to není jako 

matematika, která je pořád stejná.”  
 

9. Jak vnímáte novou generaci žáků a jak byste ji porovnala s tou starší?  
 

“S dřívější generací jsem si asi byla blíže, ale to i kvůli tomu, že jsem byla mladší, ale ani tenkrát a ani dnes ta generace není špatná, ale je naprosto jiná. Dnes 

se už všichni projevujete svůj názor a myslím si, že i pokud vás ten starší učitel pustí k tomu názoru, tak to i pochopí. Pokud si ale myslím, že ten názor už je 

takový přidrzlý, tak musí nastoupit zas už role toho učitele. Musíme všichni pochopit, že ty mantinely jsou nějak dané.”  
 

10. Vrátíme se trošku i do minulosti, jelikož víme, že vás od září na školních chodbách už neuvidíme. Máte nějaké oblíbené vzpomínky z této školy? Pokud si 

vzpomenete, jaké?  
 

“Těch vzpomínek je neskutečné množství. Například v roce 1980, když byl zámeček ještě úplně jiný a tady kolem byly praktické poštičky a my jsme je stavěli a 

malovali, tak to ve mně nechává plno radosti, protože jsme si to dělali pro sebe, ale bylo to i něco v hrozných podmínkách, něco co by dnešní generace asi ani 

nechápala, protože jsme si třeba v jedné dílně topili uhlím. Jinak je těch hezkých vzpomínek mnoho. Maturitní plesy, všechna třídnictví a takové to ukončení, 

kdy vám teprve ti žáci ukáží, že jsou rádi, že tady na této škole byli a prokáží, že si nás váží a budou na ty školní léta rádi vzpomínat.”  
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11. Všichni víme, že jste dříve pracovala pro Českou poštu. Co vás na této práci bavilo nejvíce a proč byste doporučila tuto práci nám?  
 

“Protože si myslím, že to má hodně společného s kancelářskou prací a je to práce v hezkém prostředí a doporučovala bych to pouze těm, kteří opravdu chtějí 

lidem pomoci a jsou loajální. Jsem stále přesvědčena, že služby a logistiku má ta pošta stále vymyšlené dobře, ale už nemá tak kvalitní zaměstnance, takže proto 

to doporučuji jen lidem, kteří opravdu cítí, že by je ta práce bavila.   

Teď, když sleduji ty novinky České pošty, tak mě to velmi mrzí a říkám si, že já tu mám už jen tři měsíce a tím pádem je i můj konec s poštou a pošta se taky 

rozkládá a že to tak asi má tedy být.”  
 

12. Těšíte se do důchodu?  
 

“Čím více se to blíží, tak z toho mám smíšené pocity, ale vím, že odejít chci, že jsem si to opravdu užila a jsem ráda, že můžu odcházet jako zdravý člověk s 

krásnými vzpomínkami. Bude mi ale i smutno.”  
 

Já Vám děkuji, ještě jednou gratuluji a do budoucna přeji jen to nejlepší!  

 
 

 

 

V DALŠÍM ČÍSLE PŘINÁŠÍME ROZHOVOR S PANÍ UČITELKOU ZDENKOU KAKSOVOU 😊 

 

MATURITNÍ PLES 4. ROČNÍKŮ!!! 

 
V pátek 17. března 2023 se konal maturitní ples tříd 4.A a 4.Z. Ples se konal po třech letech, kdy organizování maturitních plesů 

přerušil covid-19, a zároveň se konal v prostorách Grandhotelu Ambassador. Ples se konal od 20 hodin a lidé se v prostorách mohli 

bavit až do dvou hodin do rána. Program byl samozřejmě pestrý a nechybělo ani vystoupení našich dvou spolužáků Petra Jelínka 

(4.Z) na saxofon a Tomáše Vojance (4.A) na klavír. Maturanti i jejich pomocníci z nižšího ročníku byli ten den uvolněni z výuky, 

aby mohli připravit jak pro pedagogický sbor, tak pro rodinu a přátele grandiózní podívanou. Celkové přípravy trvaly půl roku a 

celá tato snaha se maturantům vyplatila. Během plánování nastaly neshody, ale podařilo se jim je překonat. Od našich pedagogů  i 

rodiny a přátel slyšíme jen chválu, jak se nám celý večer povedl a to si myslím, že je naší odměnou. Celý ples se nesl v duchu klidné 

a radostné atmosféry. Program plesu byl následující:  

20:00 Zahájení plesu  

20:10 Předtančení maturantů  

20:40 Slavnostní šerpování maturantů  

22:00 Prodej tomboly a půlnočních novin  

22:30 Hudební vystoupení žáků školy  

0:00 Půlnoční překvapení  

2:00 Ukončení plesu  

Při slavnostním šerpování si každý z maturantů užil tu svou chvilku slávy, i přesto, že jsme nebyli v plném počtu. Nesměl chybět 

ani proslov od studentů, při němž samozřejmě poděkovali jak vedení školy, tak i celému pedagogickému sboru a štědrým sponzorům 

plesu. Nesměli ani zapomenout na třídní učitelky Mgr. Kristinu Sodomkovou a Mgr. Petru Geňo, přičemž snaha a aktivní zapojení 

nakonec přinesly tíživý výsledek, a tím je podařený maturitní ples. Po tak krásném zážitku a odpadnutí stresu se maturanti přesunuli 

do Music Clubu Brooklyn, kde si užili i s některými členy pedagogického sboru oslavy vydařeného plesu.  

                                                                                                                                                                                   Pavla Zittová, 4.Z 
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ROZHOVOR SE ZAMĚSTNANKYNÍ K-CENTRA V K. VARECH 
Rozhovor vedla v rámci své maturitní práce Eliška Kratochvílová v K-centru v Karlových Varech 

První otázka: Jak byste definovali vaše K-centrum? 

Odpověď: Naše K-centrum je nízkoprahové, ambulantní zařízení, ve kterém se snažíme pomoci lidem odpovídající naší cílové skupině. Například se snažíme našim klientům hledat 

práci, přestože je to těžké takovým lidem hledat práci. Nikdo je nechce zaměstnávat dokonce je i nadmíru těžké hledat pro ně obvodní lékaře, protože s nimi 

nikdo nechce být ve styku. Snažíme se i pro klienty často vařit, spolupracujeme se supermarketem Albert, který nám dává produkty, které mají porušený obal nebo jsou prošlé. Klienti 

jsou za jídlo vděční. 

Druhá otázka: Jaké služby nabízíte? 

Odpověď: Nabízíme výměnný program, který chrání jak klienty, tak i veřejnost. Sem do K-centra nám klienti nosí použité jehly, které vyhodí do speciální nádoby pro toxický odpad a 

my jim vydáme nové, sterilní jehly. Tyto nádoby následně odvážíme do spalovny. Dále nabízíme poradenství pro klienty a jejich rodiny či blízké. Zde u nás v K-centru se mohou 

zadarmo osprchovat, vyprat prádlo, najíst se a každý pátek společně koukáme na televizi, nebo pro ně vymyslíme zajímavou aktivitu, jako třeba naposled jsme malovali. 

Třetí otázka: Jaké jsou vaše podmínky pro přijetí klienta? 

Odpověď: Jelikož je naše centrum nízkoprahové, jsou podmínky velice nízké, aby to bylo opravdu nízkoprahové, a tak pro všechny, na které cílíme. Nesmí sem vcházet klienti se 

zbraněmi, což se u nás stává celkem často, dále nesmí vcházet pod vlivem jakékoli látky, nesmí zde provádět žádnou sexuální aktivitu, nesmí zde aplikovat žádné drogy, nebo si látky 

měnit mezi sebou a zákaz jakékoli agrese. Po porušení nějaké z podmínek máme právo je vyhostit a udělit jim zákaz návštěvy K-centra po určitou dobu, většinou to bývá na týden. 

Čtvrtá otázka: Kolik klientů průměrně navštíví vaše K-centrum denně? 

Odpověď: Tato informace se nám asi nepodaří konkrétně zodpovědět, protože to je vždy úplně jiné. Záleží dost často na ročním období, protože v zimě se nám se hrnou pomalu i oknem. 

Kdybych to měla odhadnout, tak průměrně naše K-centrum navštíví okolo 25 klientů. Kapacita našeho K-centra je 10 klientů maximálně. Takže když se jich sejde například jedenáct, tak 

ten jedenáctý musí počkat, až někdo odejde. V K-centru se smí zdržovat klienti maximálně 1,5 hodiny denně. 

Pátá otázka: Využívá vaše K-centrum spíše muži nebo ženy? 

Odpověď: Určitě převažují muži, ale dochází k nám i ženy. A často k nám dochází ženy v páru. 

Šestá otázka: Kolik novách klientů přijmete ročně? 

Odpověď: Na tuto otázku vám bohužel taky nemůžeme odpovědět. Jedinou informaci, kterou momentálně víme je, že od Nového roku nás navštěvuje 35 nových klientů. 

Sedmá otázka: Jaký je věkový průměr klientů? 

Odpověď: Myslíme si, že věkový průměr se určitě bude pohybovat mezi 25 až 30 lety. Ovšem navštěvují nás i jiné věkové skupiny, například nás už 3 roky navštěvuje skoro 80letý pán, 

který je závislý na pervitinu, a to opravdu každý den. Nejen starší klienti využívají našich služeb, ale i momentálně mnoho mladých chlapců a překvapivě jim je mnohdy právě 18 let. 

Řeší u nás problém závislost na THC neboli marihuaně. Máme opravdu rozsáhlou věkovou skupinu klientů. 

Osmá otázka: Jaké propagační metody užíváte? 

Odpověď: Využíváme webové stránky, jak konkrétně přímo naše karlovarské, tak i na portálu Světlo Kadaň, dále máme založenou facebookovou stránku, kam sdílíme všechny 

informace, tiskneme si plakáty, brožurky a letáčky, které můžete najít například v lékárnách, v infocentru v Karlových Varech i v Ostrově a v Jáchymově, nebo na policejních stanicích. 

Tento rok bychom si chtěli založit i účet na Instagramu. Organizujeme i různé besedy na téma závislost, které prezentujeme ve školách, či v kulturním sále. Nejsme proti novým 

technologiím a chceme využít každé situace pro větší dosah povědomí o našich služeb a bortit mýty o K-centrech. 

Devátá otázka: Jaký sortiment nabízíte klientům? 

Odpověď: Je toho opravdu spousta a začneme základním setem, který obsahuje injekční stříkačku, které se u nás v K-centru říká „buchna“, dále tento set obsahuje speciální roztok, který 

slouží k naředění drogy pro správnou konzistenci. Nabízíme tento roztok, protože mnoho závislých na píchání si do žil pervitin si ředí drogu vodou z louže, nebo z různých jiných 

zdravotně závadných zdrojů, a v důsledku na nedodržování hygieny se jim může v místě vpichu udělat nehezký absces. V setu jsou i malé vatičky, které slouží jako filtry u cigarety. Přes 

tuto vatičku si uživatel dávkuje drogu do stříkačky a zabraňuje tak znečištění látky. Jako jedni z mála nabízíme i malou plastovou nádobku právě pro samotné ředění. Poslední položka v 

základním setu jsou desinfekční polštářky, pro očištění místa vpichu. Na přání klientů jim vydáváme i pryžová škrtidla. Klienti od nás dostávají prezervativy a v případě, že k nám dojde 

nový klient, nebo klient, který u nás delší dobu nebyl, tak je opakovaně informujeme o rizikách pohlavních chorob a upozorňujeme, že léčba žloutenky typu C je velice drahá záležitost, 

která v dnešní době stojí cca půl milionu korun minimálně, a že to si je ještě musí lékaři vybrat, což je opravdu mizivá šance pro ně. Pro klienty závislé na marihuaně disponujeme 

speciálními papírky i filtry pro marihuanu. Pro zdraví našich klientů jim dodáváme pravidelně česnekové tablety, které přispívají k normální funkci jater. Když mají klienti zdravotní 

komplikace ve formě abscesů, jiných zánětů, omrzlin nebo různých plísní, dáváme jim mastičky, momentálně máme tři druhy, a to Ichtoxyl, Heparoid a Betadine. Máme i kapsle, které si 

mohou naplnit drogou a následně análně užít, ale toho si klienti moc nevyžadují. Vše je naprosto sterilní a dobře uschováno. Vše k vydávání máme v uzamykatelné skříni dole ve sklepě, 

kde máme i náš sklad. Skladujeme zde ošacení pro klienty, které uschováváme v krabicích. A ve velké kleci skladujeme i nádoby s použitými jehlami, které jsou připraveny k odvezení 

do spalovny. Máme zde potraviny pro klienty, různý hygienický sortiment, pro představu to jsou ručníky, jednorázové žiletky, mýdla, desinfekce, kartáčky na zuby a toaletní papír. 

Desátá otázka: Hrozilo vám někdy nějaké nebezpečí ze strany klientů? 

Odpověď: Ano, hrozilo. Stalo se nám, že si jednou klient přinesl k nám mačetu. Sice nás s ní neohrožoval, ale musely jsme ho upozornit na to, a nakonec jsme se shodli s klientem, že 

mu mačetu uschováme dole ve skladě do doby, než bude na odchodu. Když vstupoval do kontaktní místnosti, tak jsme o té mačetě vůbec nevěděly, tu vytáhl při jídle, když si pomocí té 

mačety chtěl namazat rohlík. Tento zážitek není ovšem jediný a nejhorší. Nejhorší situace, která nás ohrožovala byla, když si náš klient vytáhl uprostřed návštěvy střelnou zbraň. 

Nejdříve jsme si mysleli, že je to zbraň na kuličky a nebraly jsme vůbec vážně myšlenku, že by mohla být opravdová. Když jsme mu pochválily krásnou zbraň na kuličky, které vypadá 

realisticky, jen se zasmál a řekl, že by to ní určitě kuličky nedával. V tento moment se nám zastavil skoro dech, přeběhl mráz po zádech a vykulili oči. Když se člověk setká s někým v 

místnosti, kde není jakýkoli únikový východ, rozhodně ho nenapadne začít mu vyhrožovat policií, nebo ho jakkoli dráždit. Naše K-centrum nedisponuje žádným záchranným tlačítkem 

pro přivolání pomoci, jako to mají na úřadech a nemá ani žádný únikový východ. Zůstaly jsme tedy mlčky sedět na svých židlích jako přibité a vyčkaly do konce návštěvy klienta. Od 

této doby máme v kontaktní místnosti kamery, které jsou ovšem falešné, protože náš institut je především anonymní. Dále jsme tu měly klienta s opravdu velkým loveckým nožem a 

míváme tu rozbroje mezi páry, které navštěvují K-centrum společně a řeší své vztahové trable právě zde. Nikdy se naštěstí nikomu nic nestalo. 

 



– DIGITÁLNÍ  NOVINY – 

12 

 

 

 
LOGISTICKÝ EXPRES 

NOVINY 

 

 

 

BŘEZEN 2023 

Číslo 2 

 

 

Jedenáctá otázka: Jak se mohu stát zaměstnancem u vás v K-centru? 

Odpověď: Pro to, abyste se stala naší kolegyní potřebujete mít minimálně úspěšně ukončené střední vzdělání maturitní zkouškou, úspěšně absolvovat kvalifikační kurz pro pracovníky v 

sociálních službách a mít minimálně 21 let. Nemusíte vůbec studovat střední školu zaměřenou na sociální činnost, samy jsme se v mládí učili velice odlišný obory a není pravidlem, že 

pokud máte vystudovanou střední školu zaměřenou na sociální činnost, tak že vám tato práce bude vyhovovat nebo že pro ni budete mít vlohy. Častokrát se nám stává, že se do našeho 

týmu chce přidat někdo, kdo studoval tento obor i na vysoké škole, a nakonec tuto práci opustí, protože to jednoduše nezvládá. 

Dvanáctá otázka: Co vás vedlo k této práci? 

Odpověď první respondentky: Já studovala střední školu se záměrem na umění a když jsem dokončila studium, tak mi rychle došlo, že to není moc dobře placená práce, a že se touto 

cestou určitě neuživím. Hledala jsem různé práce, až mě osud dovedl sem. První měsíc v této práci byl velký boj, ale nakonec jsem si ji zamilovala, a i přes nízký plat bych už neměnila. 

Odpověď druhé respondentky: Studovala jsem obor Kosmetička na střední škole a po absolvování maturitní zkoušky jsem byla do října bez práce a hledala jsem urputně jakoukoli práci 

a našla jsem ji právě zde. Pracuji tu již 13. rokem a nedokážu si představit, že bych zde nepracovala. 

Třináctá otázka: Co byste zlepšili u vás v K-centru? 

Odpověď: Výplaty! Tato práce je opravdu málo finančně doceněná. Když si představíte, že chráníme jak naše klienty, tak i samotnou veřejnost před různými riziky, pořád na nás 

veřejnost kouká přes prsty, jelikož „pomáháme feťákům, kteří si za to můžou sami“. Určité porozumění pro tyto lidi máme. Ovšem je takových bezdomovců na drogách, které je 

nepříjemné životní situace k tomuto dohnaly a neví, jak si pomoci. A když tady skoro dennodenně sedíte a posloucháte ty příběhy vašich klientů, tak máte pochopení a chuť jim pomoct. 

Stává se nám dost často, že nás odsuzují různí lékaři a jiní sociální pracovníci. Kdysi jsme sídlili více k centru Karlových Varech, jenže lidé sepsali petici proti nám a přestěhovali nás na 

okraj Karlových Varů. Na druhou stranu jsme rády, že jsme se vypracovaly tam, kde jsme nyní. Kdysi jsme neměly žádný dopravní prostředky, neměly jsme tolik druhů sortimentu k 

nabízení a ani sklad, který máme jsme neměly. Neměly jsme počítače, pro devět zaměstnankyň jsme měly jen jeden počítač. Kolegyně v terénním programu museli všude cestovat 

vlakem či busem a docházet za klienty venku pěšky. Nyní máme každá svůj počítač, máme počítač i mobilní telefon pro klienty, auto, elektrické koloběžky, výbavu pro každou z nás do 

terénu, hromadu sortimentu, spolupráci s Červeným křížem a Albertem a mnoho dalšího. 

Čtrnáctá otázka: V čem je vaše K-centrum výjimečné? 

Odpověď: Myslíme si, že je výjimečné tím, že existuje. Že existuje místo pro takové lidi a že chráníme a pomáháme lidem. Měsíčně přímo zde v K-centru vybereme přes deset tisíc 

použitých jehel za nové plus pět tisíc jehel vyměníme v terénu, což je patnáct tisíc jehel měsíčně, které se neválí někde venku a neohrožují veřejnost a neroznáší se infekční nemoci. 

Patnáctá otázka: Kolik klientů se dostalo ze své závislosti? 

Odpověď: Rádi bychom věděli tuto statistiku, bohužel zpětnou vazbu od našich klientů, které přesměrujeme na odbornou pomoc nedostáváme. Takže opravdu nevíme, jak jsou na tom 

dnes. 

 

             Eliška Kratochvílová, 4. Z 

 

 

 

 

 

 
 

zdroj: https://www.idnes.cz/karlovy-vary/zpravy/karlovarske-k-centrum-nabizi-pomoc-zavislym-v-novych-prostorech.A130517_1929466_vary-zpravy_slv 
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               Patricie Wirkner, 3. A 

 

 

 

 

 

Z OLOMOUCE ŽÁCI DOVEZLI CENU 

 
Ve dnech 28.-30.03.2023 se tři vybraní žáci třídy 3.A, Patricie Wirkner, Daniela Jakubková a Roman Šarišský, zúčastnili 11. ročníku 

soutěže odborných poštovních dovedností, kterou pořádá Česká pošta, s. p. Hostící školou byla Střední škola logistiky a chemie 

Olomouc. Během těchto tří dnů si žáci vyzkoušeli hned několik disciplín jako razítkovací štafetu, hledání v poštovních podmínkách 

nebo poštovní hru Riskuj. V závěru soutěže naši žáci vytvářeli prezentaci na téma: Ukažte, co vaši generaci zaujme!" a prezentovali 

jí před porotou. Nakonec se náš tým umístil na 3. místě a domů si odváží krásné ceny, skvělý pocit a vybrané regionální potraviny 

🧀🍷 Celou akci pozdvihla prohlídka města Olomouc a prohlídka Pevnosti poznání. Pedagogickým doprovodem byl Ing. Jan Chylo. 
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KNIHOTRH 
Dne 24. března 2023 se v Obchodním centru Varyáda konala akce s názvem 

“První dobročinný knihotrh”, kde jste si mohli zakoupit nejen knihy, ale i různé 

předměty pro knihomoly. Na výběr jste měli z mnoha titulů pro děti i dospělé. 

Našli byste tam knihy různých autorů i žánrů, od knih pro děti, přes detektivky, 

fantasy literaturu, světové bestsellery, životopisy, autobiografie po beletrii. 

Knihotrh se konal pro holčičku Nelinku z Kraslic, která trpí kombinovaným 

postižením. 20 korun z každé knihy jde pro Nelinku a její rodinu, která s touto 

zákeřnou nemocí zápasí. Kromě knížek jste si tam mohli také zakoupit různé 

samolepky, záložky do knih, brože, látkovou i papírovou tašku, pomůcky na 

čtení – držák stránek a v neposlední řadě také kapesní hodinky s motivy z filmů 

o Harrym Potterovi. Určitá část z takto vytěžených financí půjde také Nelince a 

její rodině. Mnoho lidí se u tohoto trhu zastavilo a maminky kupovaly knihy i 

dětem, dospělí si však také přišli na své. Akce se konala od 9:00 do 18:00 a další 

den se přesouvala do Mostu, kde lidé měli stejnou možnost. Lidé, kteří se 

podílejí na tomto projektu, stáli také u vzniku “knihozáchranky”, kdy si lidé, 

kteří chtějí prodat svou starou knihovnu, nebo ji zdědili po rodině, mohou tuto službu objednat a knihy prodat s tím, že jim určitý podíl 

z prodeje připadne. Doufám, že se tato akce brzy znovu objeví, abychom mohli pomáhat i dalším dětem se zákeřnými nemocemi.  

 

Odkaz: https://varyada.cz/novinky/karlovy-vary-zaziji-prvni-dobrocinny-knihotrh                                                                                   Pavla Zittová 4.Z 

 

FOTOKOUTEK – Adéla Pavlíková, 3.Z 

 
https://ap-photography8.webnode.cz/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
 

 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://varyada.cz/novinky/karlovy-vary-zaziji-prvni-dobrocinny-knihotrh
https://ap-photography8.webnode.cz/
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